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INTERNATIONAL ELECTROTECHNICAL COMMISSION 

____________ 

 
STANDARDIZED PRODUCT ONTOLOGY REGISTER  

AND TRANSFER BY SPREADSHEETS –  
 

Part 1: Logical structure for data parcels 
 

FOREWORD 

1) The International Electrotechnical Commission (IEC) is a worldwide organization for standardization comprising 
all national electrotechnical committees (IEC National Committees). The object of IEC is to promote 
international co-operation on all questions concerning standardization in the electrical and electronic fields. To 
this end and in addition to other activities, IEC publishes International Standards, Technical Specifications, 
Technical Reports, Publicly Available Specifications (PAS) and Guides (hereafter referred to as “IEC 
Publication(s)”). Their preparation is entrusted to technical committees; any IEC National Committee interested 
in the subject dealt with may participate in this preparatory work. International, governmental and non-
governmental organizations liaising with the IEC also participate in this preparation. IEC collaborates closely 
with the International Organization for Standardization (ISO) in accordance with conditions determined by 
agreement between the two organizations. 

2) The formal decisions or agreements of IEC on technical matters express, as nearly as possible, an international 
consensus of opinion on the relevant subjects since each technical committee has representation from all 
interested IEC National Committees.  

3) IEC Publications have the form of recommendations for international use and are accepted by IEC National 
Committees in that sense. While all reasonable efforts are made to ensure that the technical content of IEC 
Publications is accurate, IEC cannot be held responsible for the way in which they are used or for any 
misinterpretation by any end user. 

4) In order to promote international uniformity, IEC National Committees undertake to apply IEC Publications 
transparently to the maximum extent possible in their national and regional publications. Any divergence 
between any IEC Publication and the corresponding national or regional publication shall be clearly indicated in 
the latter. 

5) IEC itself does not provide any attestation of conformity. Independent certification bodies provide conformity 
assessment services and, in some areas, access to IEC marks of conformity. IEC is not responsible for any 
services carried out by independent certification bodies. 

6) All users should ensure that they have the latest edition of this publication. 

7) No liability shall attach to IEC or its directors, employees, servants or agents including individual experts and 
members of its technical committees and IEC National Committees for any personal injury, property damage or 
other damage of any nature whatsoever, whether direct or indirect, or for costs (including legal fees) and 
expenses arising out of the publication, use of, or reliance upon, this IEC Publication or any other IEC 
Publications.  

8) Attention is drawn to the Normative references cited in this publication. Use of the referenced publications is 
indispensable for the correct application of this publication. 

9) Attention is drawn to the possibility that some of the elements of this IEC Publication may be the subject of 
patent rights. IEC shall not be held responsible for identifying any or all such patent rights. 

International Standard IEC 62656-1 has been prepared by subcommittee 3D, Product 
properties and classes and their identification, of IEC technical committee 3: Information 
structures, documentation and graphical symbols. 
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The text of this standard is based on the following documents: 

FDIS Report on voting 

3D/226/FDIS 3D/229/RVD 

 
Full information on the voting for the approval of this standard can be found in the report on 
voting indicated in the above table. 

This publication has been drafted in accordance with the ISO/IEC Directives, Part 2. 

A list of all parts in the IEC 62656 series, published under the general title Standardized 
product ontology register and transfer by spreadsheets, can be found on the IEC website. 

The committee has decided that the contents of this publication will remain unchanged until 
the stability date indicated on the IEC web site under "http://webstore.iec.ch" in the data 
related to the specific publication. At this date, the publication will be  

• reconfirmed, 

• withdrawn, 

• replaced by a revised edition, or 

• amended. 

IMPORTANT – The 'colour inside' logo on the cover page of this publication indicates 
that it contains colours which are considered to be useful for the correct 
understanding of its contents. Users should therefore print this document using a 
colour printer. 
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INTRODUCTION 

IEC 62656 consists of the following parts, under the general title Standardized product 
ontology register and transfer by spreadsheets: 

– Part 1: Logical structure for data parcels; 
– Part 2: Application guide for use with IEC CDD; 

– Part 31: Interface for common information model. 

 

_______________ 

1  To be published. 
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STANDARDIZED PRODUCT ONTOLOGY REGISTER  
AND TRANSFER BY SPREADSHEETS –  

 
Part 1: Logical structure for data parcels 

 
 
 

1 Scope 

This part of IEC 62656 specifies the logical structure for a set of spreadsheets, used as “data 
parcels”, to define, transfer and register product ontologies. Such ontology descriptions in 
other literatures or disciplines are sometimes called “reference dictionaries”. Thus the logical 
data structure described in this standard is named “Parcellized Ontology Model” or “POM” for 
short, and each vehicle of transport of the model is called a “parcel”, and may be used for 
definition, transfer, and registering of a reference dictionary as a collection of metadata, or for 
similar purposes for instances belonging to a certain class of the reference dictionary. 
Moreover, this ontology model allows for modelling or modifying an ontology model per se as 
a set of instance data, thus it enables an ontology model to evolve over time. 

This part of IEC 62656 also includes a standard mapping between the meta-data of dictionary 
parcels in the spreadsheet format conforming to this standard and the meta-data represented 
in IEC 61360-2 compliant EXPRESS model for dictionary exchange. 

It is assumed that a tool supporting this part of IEC 62656 may read and write a set of 
spreadsheet data whose semantics and syntax are defined in this part of standard, where the 
physical file structure of the spreadsheets may be based on the CSV (Comma Separated 
Values) format, typically used in a commercial spreadsheet application, or any other tabular 
formats including XML schema compatible or convertible to the CSV format.  

The spreadsheet interface structure defined in this part of IEC 62656 contains the following: 

– Definition and specification of the logical structure and layout of the spreadsheet interface 
for definition, transfer, and registering of a reference dictionary; 

– Definition and specification of library instance data belonging to a class of a reference 
dictionary described by a set of spreadsheets conformant to this part of IEC 62656; 

– Definition and specification of the meta dictionary that enables the definition and transfer 
of a reference dictionary as a set of instance data conforming to the meta dictionary; 

– Definition and specification of the meta-model as data that enables the definition and 
transfer of a reference dictionary as a set of instance data conforming to the meta-meta-
dictionary 

– Specification of the mapping between the dictionary data expressed in the spreadsheet 
format and the EXPRESS model specified by IEC 61360-2/ISO 13584-42 (with some 
elements of ISO 13584-25); 

– Description of the basic semantic mapping between the dictionary data expressed in the 
spreadsheet formats defined in this part of IEC 62656 and that of DIN 4002. 

The following items are outside the scope of this part of IEC 62656: 

– Explanation of the CSV format per se, used in spreadsheet applications; 
– Presentation of the data parcels conformant to this part of IEC 62656, such as colouring 

and sizing of the spreadsheets; 
– Specification of the dictionary EXPRESS model conformant to IEC 61360 or ISO 13584 

series of standards; 
– Normative definition of the mappings between an IEC 61360-ISO 13584 compliant 

dictionary and another that is based upon a standard other than IEC 61360-ISO 13584; 
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– Specification of the maintenance procedure of this part of IEC 62656. 

This standard is closely related with ISO 13584-35, and developed as a superset or 
generalisation of the latter. A major difference with the ISO 13584-35 is that this IEC standard 
enables updates and evolutions in a meta dictionary consisting of meta classes, by which the 
changes and evolution of an ontology model is realised as an update and modification of the 
meta dictionary, just by updates and modifications of the instances of the meta-meta 
dictionary. With this capability, mapping and interfacing with other ontology standards are 
also facilitated.  

2 Normative references 

The following documents, in whole or in part, are normatively referenced in this document and 
are indispensable for its application. For dated references, only the edition cited applies. For 
undated references, the latest edition of the referenced document (including any 
amendments) applies. 

IEC 61360-1:2009, Standard data elements types with associated classification scheme for 
electric items – Part 1: Definitions – Principles and methods 

IEC 61360-2:2012, Standard data element types with associated classification scheme for 
electric components – Part 2: EXPRESS dictionary schema 

IEC/TS 62720:2013, Identification of units of measurement for computer-based processing 

ISO 639-1:2002, Codes for the representation of names of languages – Part 1: Alpha-2 code 

ISO 3166-1:2013, Codes for the representation of names of countries and their subdivisions – 
Part 1: Country codes 

ISO 8601:2004, Data elements and interchange formats – Information interchange – 
Representation of dates and times 

ISO 10303-11:2004, Industrial automation systems and integration – Product data 
representation and exchange – Part 11: Description methods: The EXPRESS language 
reference manual 

ISO 10303-21:2002 Industrial automation systems and integration – Product data 
representation and exchange – Part 21: Implementation methods: Clear text encoding of the 
exchange structure 

ISO 13584-24:2003, Industrial automation systems and integration – Parts library – Part 24: 
Logical resource: Logical model of supplier library 

ISO 13584-25:2004, Industrial automation systems and integration – Parts library – Part 25: 
Logical resource: Logical model of supplier library with aggregate values and explicit content 

ISO 13584-42:2010, Industrial automation systems and integration – Parts library – Part 42: 
Description methodology: Methodology for structuring parts families 

ISO/TS 13584-35, 2010, Industrial automation systems and integration – Parts library –
Part 35: Implementation resources: Spreadsheet interface for parts library 

ISO 29002-5:2009, Industrial automation systems and integration – Exchange of 
characteristic data – Part 5: Identification scheme 
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ISO/IEC 6523-1:1998, Information technology – Structure for the identification of 
organizations and organization parts – Part 1: Identification of organization identification 
schemes 

ISO/IEC 6523-2:1998, Information technology – Structure for the identification of 
organizations and organization parts – Part 2: Registration of organization identification 
schemes 

ISO/IEC 8824-1:2008, Information technology — Abstract Syntax Notation One (ASN.1): 
Specification of basic notation 

ISO/IEC 11179-3:2013, Information technology – Metadata registries (MDR) – Part 3: Registry 
metamodel and basic attributes 

ISO/IEC 11179-5:2005, Information technology – Metadata registries (MDR) – Part 5: Naming 
and identification principles 

3 Terms and definitions 

For the purposes of this document, the following terms and definitions apply.  

3.1  
applicable data element type 
data element type defined for an item class and which applies to all items belonging to that 
class 

[SOURCE: IEC 61360-1:2009, 2.23] 

3.2  
application 
use of software or a standard in an industrial domain 

3.3  
Common Data Dictionary 
CDD 
IEC 61360 CDD 
data dictionary (available as IEC 61360-4 database) to be shared among all electrotechnical 
domains, based on the data model specified by IEC 61360-2 and conforming to the semantic 
requirements specified by IEC 61360-1 

Note 1 to entry: This note applies to the French language only. 

3.4  
common dictionary schema 
information model for reference dictionary based on the EXPRESS data model defined in 
IEC 61360-2 and ISO 13584-42 

3.5  
composite property 
collection of properties that can be referenced from a class or classes as a single entity 

[SOURCE: ISO 13584-501:2007, 3.8] 

3.6  
conjunctive parcels 
parcel sheets that are used together to define a library, reference dictionary, or meta- 
dictionary 
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ENREGISTREMENT D'ONTOLOGIE DE PRODUITS  
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Partie 1: Structure logique pour les paquets de données 

 
AVANT-PROPOS 

1) La Commission Electrotechnique Internationale (IEC) est une organisation mondiale de normalisation 
composée de l'ensemble des comités électrotechniques nationaux (Comités nationaux de l’IEC). L’IEC a pour 
objet de favoriser la coopération internationale pour toutes les questions de normalisation dans les domaines 
de l'électricité et de l'électronique. A cet effet, l’IEC – entre autres activités – publie des Normes internationales, 
des Spécifications techniques, des Rapports techniques, des Spécifications accessibles au public (PAS) et des 
Guides (ci-après dénommés "Publication(s) de l’IEC"). Leur élaboration est confiée à des comités d'études, aux 
travaux desquels tout Comité national intéressé par le sujet traité peut participer. Les organisations 
internationales, gouvernementales et non gouvernementales, en liaison avec l’IEC, participent également aux 
travaux. L’IEC collabore étroitement avec l'Organisation Internationale de Normalisation (ISO), selon des 
conditions fixées par accord entre les deux organisations. 

2) Les décisions ou accords officiels de l’IEC concernant les questions techniques représentent, dans la mesure 
du possible, un accord international sur les sujets étudiés, étant donné que les Comités nationaux de l’IEC 
intéressés sont représentés dans chaque comité d’études. 

3) Les Publications de l’IEC se présentent sous la forme de recommandations internationales et sont agréées 
comme telles par les Comités nationaux de l’IEC. Tous les efforts raisonnables sont entrepris afin que l’IEC 
s'assure de l'exactitude du contenu technique de ses publications; l’IEC ne peut pas être tenue responsable de 
l'éventuelle mauvaise utilisation ou interprétation qui en est faite par un quelconque utilisateur final. 

4) Dans le but d'encourager l'uniformité internationale, les Comités nationaux de l’IEC s'engagent, dans toute la 
mesure possible, à appliquer de façon transparente les Publications de l’IEC dans leurs publications nationales 
et régionales. Toutes divergences entre toutes Publications de l’IEC et toutes publications nationales ou 
régionales correspondantes doivent être indiquées en termes clairs dans ces dernières. 

5) L’IEC elle-même ne fournit aucune attestation de conformité. Des organismes de certification indépendants 
fournissent des services d'évaluation de conformité et, dans certains secteurs, accèdent aux marques de 
conformité de l’IEC. L’IEC n'est responsable d'aucun des services effectués par les organismes de certification 
indépendants. 

6) Tous les utilisateurs doivent s'assurer qu'ils sont en possession de la dernière édition de cette publication. 

7) Aucune responsabilité ne doit être imputée à l’IEC, à ses administrateurs, employés, auxiliaires ou mandataires, 
y compris ses experts particuliers et les membres de ses comités d'études et des Comités nationaux de l’IEC, 
pour tout préjudice causé en cas de dommages corporels et matériels, ou de tout autre dommage de quelque 
nature que ce soit, directe ou indirecte, ou pour supporter les coûts (y compris les frais de justice) et les 
dépenses découlant de la publication ou de l'utilisation de cette Publication de l’IEC ou de toute autre 
Publication de l’IEC, ou au crédit qui lui est accordé. 

8) L'attention est attirée sur les références normatives citées dans cette publication. L'utilisation de publications 
référencées est obligatoire pour une application correcte de la présente publication.  

9) L’attention est attirée sur le fait que certains des éléments de la présente Publication de l’IEC peuvent faire 
l’objet de droits de brevet. L’IEC ne saurait être tenue pour responsable de ne pas avoir identifié de tels droits 
de brevets et de ne pas avoir signalé leur existence. 

La Norme internationale IEC 62656-1 a été établie par le sous-comité 3D, Propriétés et 
classes des produits et leur identification, du comité d'études 3 de l'IEC: Structures 
d'informations, documentation et symboles graphiques. 
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Le texte de cette norme est issu des documents suivants: 

FDIS Rapport de vote 

3D/226/FDIS 3D/229/RVD 

 
Le rapport de vote indiqué dans le tableau ci-dessus donne toute information sur le vote ayant 
abouti à l'approbation de cette norme. 

Cette publication a été rédigée selon les Directives ISO/IEC, Partie 2. 

Une liste de toutes les parties de la série IEC 62656, publiées sous le titre général 
Enregistrement d'ontologie de produits normalisés et transfert par tableurs, peut être 
consultée sur le site web de l'IEC. 

Le comité a décidé que le contenu de cette publication ne sera pas modifié avant la date de 
stabilité indiquée sur le site web de l’IEC sous "http://webstore.iec.ch" dans les données 
relatives à la publication recherchée. A cette date, la publication sera  

• reconduite, 

• supprimée, 

• remplacée par une édition révisée, ou 

• amendée. 

IMPORTANT – Le logo "colour inside" qui se trouve sur la page de couverture de cette 
publication  indique qu'elle contient des couleurs qui sont considérées comme utiles à 
une bonne compréhension de son contenu. Les utilisateurs devraient, par conséquent, 
imprimer cette publication en utilisant une imprimante couleur. 
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INTRODUCTION 

L'IEC 62656 est constituée des parties suivantes, présentées sous le titre général 
Enregistrement d'ontologie des produits normalisés et transfert par tableurs: 

– Partie 1: Structure logique de paquets de données; 
– Partie 2: Guide d'application pour l'utilisation avec l'IEC CDD; 
– Partie 31: Interface pour un modèle d'informations commun.  

 

______________ 

1  À publier. 
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ENREGISTREMENT D'ONTOLOGIE DE PRODUITS  
NORMALISÉS ET TRANSFERT PAR TABLEURS –  

 
Partie 1: Structure logique pour les paquets de données 

 
 
 

1 Domaine d'application 

La présente partie de l'IEC 62656 spécifie la structure logique pour un ensemble de tableurs, 
utilisés comme “paquets de données”, pour définir, transférer et enregistrer les ontologies de 
produits. De telles descriptions sur l'ontologie sont parfois appelées dans d'autres 
bibliographies ou disciplines “les dictionnaires de référence”. Ainsi, la structure logique de 
données décrite dans la présente norme est appelée “ Parcellized Ontology Model” («Modèle 
d'Ontologie par paquet») ou “POM” en abrégé, et chaque véhicule de transport du modèle est 
appelé un “paquet”, et peut être utilisé pour la définition, le transfert et l'enregistrement d'un 
dictionnaire de référence en tant que collection de métadonnées, ou à des fins similaires pour 
les instances appartenant à une certaine classe du dictionnaire de référence. Ce modèle 
d'ontologie permet aussi de modéliser ou de modifier un modèle d'ontologie en soi en tant 
qu'ensemble de données, ce qui permet ainsi au modèle d'ontologie d'évoluer au fil du temps. 

La présente partie de l'IEC 62656 comprend également un «mapping» (une mise en 
correspondance) normalisé entre les méta-données des paquets du dictionnaire dans le 
format d'un tableur conformément à la présente norme et les méta-données représentées 
dans le modèle EXPRESS conforme à l'IEC 61360-2 pour l'échange du dictionnaire. 

Il est supposé qu'un outil supportant la présente partie de l'IEC 62656 peut lire et écrire un 
ensemble de données de tableurs dont la sémantique et la syntaxe sont définies dans la 
présente Partie de la norme, où la structure physique des fichiers des tableurs peut être 
basée sur le format CSV («Comma Separated Values» - valeurs séparées par une virgule), 
généralement utilisé dans une application de tableur du commerce, ou tout autre format de 
tableau, y compris le schéma XML, compatible ou convertible au format CSV.  

La structure de l'interface du tableur définie dans la présente partie de l'IEC 62656 contient 
les éléments suivants: 

– la définition et la spécification de la structure logique et la mise en page de l'interface du 
tableur pour la définition, le transfert et l'enregistrement d'un dictionnaire de référence; 

– la définition et la spécification des données d'instances des bibliothèques appartenant à 
une classe d'un dictionnaire de référence qui est décrite par un ensemble de tableurs 
conformément à la présente partie de l'IEC 62656; 

– la définition et la spécification d'un méta-dictionnaire qui permet la définition et le transfert 
d'un dictionnaire de référence en tant qu'ensemble de données d'instances conforme au 
méta-dictionnaire; 

– la définition et la spécification du méta-modèle en tant que données et qui permet la 
définition et le transfert d'un dictionnaire de référence en tant qu'ensemble de données 
d'instances conforme au méta-méta-dictionnaire; 

– la spécification de la correspondance entre les données du dictionnaire exprimées en 
format tableur et le modèle EXPRESS spécifié par les normes IEC 61360-2/ISO 13584-42 
(avec quelques éléments de l'ISO 13584-25); 

– la description de la correspondance sémantique de base entre les données du dictionnaire 
exprimées en formats de tableur définies dans la présente partie de l'IEC 62656 et celles 
définies dans la DIN 4002. 

Les éléments suivants ne s'inscrivent pas dans le domaine d'application de la présente partie 
de l'IEC 62656: 
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– l'explication du format CSV en soi, utilisé dans des applications de tableurs; 
– la présentation des paquets de données conformément à la présente partie de l'IEC 62656, 

comme le coloriage et le dimensionnement des tableurs; 
– la spécification du modèle EXPRESS du dictionnaire conformément aux séries de normes 

IEC 61360 ou ISO 13584; 
– la définition normative des correspondances entre un dictionnaire conforme à l'IEC 61360-

ISO 13584 et un autre dictionnaire qui est basé sur une norme autre que l'IEC 61360-
ISO 13584; 

– la spécification de la procédure de maintenance de la présente partie de l'IEC 62656. 

La présente norme est étroitement liée à la norme ISO 13584-35, et est développée comme 
un sur-ensemble ou une généralisation de cette dernière. Une principale différence avec la 
norme ISO 13584-35 est que la présente norme IEC permet les mises à jour et les évolutions 
d’un méta-dictionnaire composé de méta-classes, par lequel les changements et l'évolution 
d'un modèle d'ontologie sont réalisés comme une mise à jour et une modification du méta-
dictionnaire, juste par les mises à jour et les modifications des instances du méta-méta-
dictionnaire. Par cette capacité, la correspondance et l'interfaçage avec d'autres normes de 
l'ontologie sont également facilités.  

2 Références normatives 

Les documents suivants sont cités en référence de manière normative, en intégralité ou en 
partie, dans le présent document et sont indispensables pour son application. Pour les 
références datées, seule l’édition citée s’applique. Pour les références non datées, la 
dernière édition du document de référence s’applique (y compris les éventuels amendements). 

IEC 61360-1:2009, Types normalisés d'éléments de données avec plan de classification pour 
composants électriques – Partie 1: Définitions – Principes et méthodes 

IEC 61360-2:2012, Types normalisés d'éléments de données avec plan de classification pour 
composants électriques – Partie 2: Schéma d'un dictionnaire EXPRESS 

IEC/TS 62720:2013, Identification des unités de mesure pour le traitement assisté par 
ordinateur 

ISO 639-1:2002, Codes pour la représentation des noms de langue – Partie 1: Code alpha-2 

ISO 3166-1:2013, Codes pour la représentation des noms de pays et de leurs subdivisions -- 
Partie 1: Codes de pays 

ISO 8601:2004, Éléments de données et formats d'échange – Échange d'information – 
Représentation de la date et de l'heure (disponible en anglais seulement) 

ISO 10303-11:2004, Systèmes d'automatisation industrielle et intégration – Représentation et 
échange de données de produits – Partie 11: Méthodes de description: Manuel de référence 
du langage EXPRESS (disponible en anglais seulement) 

ISO 10303-21:2002, Systèmes d'automatisation industrielle et intégration – Représentation et 
échange de données de produits – Partie 21: Méthodes de mise en application: Encodage en 
texte clair des fichiers d'échange (disponible en anglais seulement) 

ISO 13584-24:2003, Systèmes d'automatisation industrielle et intégration – Bibliothèque de 
composants – Partie 24: Ressource logique: Modèle logique de fournisseur (disponible en 
anglais seulement) 
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ISO 13584-25:2004, Systèmes d'automatisation industrielle et intégration – Bibliothèque de 
composants – Partie 25: Ressource logique: Modèle logique de fournisseur avec des valeurs 
d'ensemble et un contenu explicite (disponible en anglais seulement) 

ISO 13584-42:2010, Systèmes d'automatisation industrielle et intégration – Bibliothèque de 
composants – Partie 42: Méthodologie descriptive: Méthodologie appliquée à la structuration 
des familles de pièces (disponible en anglais seulement) 

ISO/TS 13584-35:2010, Systèmes d'automatisation industrielle et intégration — Bibliothèque 
de composants — Partie 35: Ressources de mise en application: Interface de tableur pour 
bibliothèque de composants (disponible en anglais seulement) 

ISO 29002-5:2009, Systèmes d'automatisation industrielle et intégration – Échange de 
données caractéristiques – Partie 5: Schéma d'identification (disponible en anglais seulement) 

ISO/IEC 6523-1:1998, Technologies de l'information – Structure pour l'identification des 
organisations et des parties d'organisations – Partie 1: Identification des systèmes 
d'identification d'organisations 

ISO/IEC 6523-2:1998, Technologies de l'information – Structure pour l'identification des 
organisations et des parties d'organisations – Partie 2: Enregistrement des systèmes 
d'identification d'organisations 

ISO/IEC 8824-1:2008, Technologies de l'information – Notation de syntaxe abstraite 
numéro un (ASN.1): Spécification de la notation de base 

ISO/IEC 11179-3:2013, Technologies de l'information – Registres de métadonnées (RM) –
Partie 3: Métamodèle de registre et attributs de base (disponible en anglais seulement) 

ISO/IEC 11179-5:2005, Technologies de l'information – Registres de métadonnées (RM) –
Partie 5: Principes de dénomination et d'identification (disponible en anglais seulement) 

3 Termes et définitions 

Pour les besoins du présent document, les termes et définitions suivants s'appliquent. 

3.1  
type d'élément de données applicable 
type d’élément de données qui est défini pour une classe d'articles et qui s'applique à tous les 
articles appartenant à la classe concernée 

[SOURCE: IEC 61360-1:2009, 2.23] 

3.2  
application 
utilisation d'un logiciel ou d'une norme dans un domaine industriel 

3.3  
dictionnaire de données commun 
CDD 
IEC 61360 CDD 
dictonnaire de données (disponible en tant que base de données IEC 61360-4) devant être 
partagé parmi tous les domaines électrotechniques, basé sur le modèle de données spécifié 
par l'IEC 61360-2 et se conformant aux exigences relatives à la sémantique spécifiées par 
l'IEC 61360-1 




